

THE NORMAN HISTORY AT THE ROOTS OF NORMANDY FOR PEACE

81 years ago, some of the most traumatic battles of the Second World War in defence of freedom took place in Normandy. The D-Day landings on 6 June 1944, along with the years of resistance that preceded it, and the Battle of Normandy shaped the Norman identity. Since then, the Normandy Region has promoted the values of peace, freedom and reconciliation, especially among young people.



Building a lasting peace: Normandy for Peace Initiative

The duty of remembrance is anchored in Normandy through all generations that honour the memory of those whose bravery and sacrifices liberated Normandy, France and Europe. The Normandy Region is committed to the conservation and development of this heritage with the candidacy of «*D-Day landing beaches, Normandy 1944*» to the UNESCO World Heritage and to the transmission to future generations of universal values of peace and freedom.

In continuation of this history and in response to threats to peace and security that persist throughout the world, the Normandy Region launched in 2017, the Normandy for Peace initiative.

Through this initiative, the Normandy region has gradually become a place of reflection on issues of international peace and freedom, while being accessible to the public and youth.

L'HISTOIRE NORMANDE, RACINES DE NORMANDIE POUR LA PAIX

Il y a 81 ans, se sont déroulés en Normandie certains des combats les plus traumatiques de la Seconde Guerre mondiale pour la défense de la liberté. Le Débarquement du 6 juin 1944, mais aussi les années de résistance qui l'ont précédé et les combats de la bataille de Normandie ont façonné l'identité normande. Depuis, la Région Normandie porte haut les valeurs de paix, de liberté et de réconciliation en particulier auprès de la jeunesse.



Construire une paix durable : l'initiative Normandie pour la Paix

Le devoir mémoriel est ancré en Normandie à travers toutes les générations qui honorent la mémoire de ceux dont la bravoure et les sacrifices ont libéré la Normandie, la France et l'Europe. La Région Normandie s'engage pour la conservation et la valorisation de ce patrimoine avec la candidature des « Plages du Débarquement, Normandie 1944 » au Patrimoine mondial de l'UNESCO et pour la transmission aux générations futures des valeurs universelles de paix et de liberté.

Dans le prolongement de cette Histoire et face aux menaces contre la paix et la sécurité qui persistent à travers le monde, la Région Normandie a lancé en 2017, l'initiative Normandie pour la Paix.

À travers cette initiative, la Région Normandie est devenue progressivement un lieu de réflexion d'envergure internationale sur les questions de paix et de liberté, tout en étant accessible au grand public et à la jeunesse.